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Begroting 2010 – 2013 
 

5 november 2009 
 
Inleiding 
Diverse nieuwe onzekerheden deden hun intrede in het afgelopen jaar. De financiële crisis maakt 
duidelijk dat we ons gedrag niet ongeremd kunnen voortzetten. Veel mensen hebben de neiging om 
het liefst naar anderen te wijzen als er iets fout gaat. Dat geldt in het groot bij een bankencrisis en in 
het klein bijvoorbeeld als je zelf struikelt op een trap. Dan is het een rottrap. Als iemand anders op 
diezelfde trap struikelt, is dat opeens een onhandig figuur.  
 
Het is dan ook gewenst om voor alles naar het eigen gedrag te kijken. Als dat gedrag dan wordt 
bepaald door de richtlijnen die in het christelijk geloof worden aangegeven én er wordt ook serieus 
naar die richtlijnen geleefd, dan hebben we andere regels en voorschriften in feite niet nodig.  
 
Er is veel onvrede in dit land. Het is triest dat we in Ridderkerk werden geconfronteerd met de 
zogeheten participatieparadox. We laten de burgers op allerlei fronten meepraten en meedenken, 
maar vervolgens zijn ze ontevreden. Ontevreden over de gemeente. Een inspreker gaf dat laatst nog 
eens aan. Er wordt hier overigens vooral naar de gemeente gewezen als oorzaak. We missen hierin  
wel een vorm van zelfreflectie van betrokken groepen. Het gaat met name om verwachtingen die er 
zijn en waaraan al of niet wordt voldaan. Het is zaak om daarin de komende jaren met elkaar te 
investeren. Laten we met elkaar in gesprek blijven over ieders rol en verantwoordelijkheid. Het is 
zeker de moeite waard! 
 
Zorg voor veiligheid en zorg voor de zwakkeren is een belangrijke kerntaak, vindt het college. Die 
mening delen wij, zij het dat we daaraan gelijk de eigen verantwoordelijkheid van de inwoners 
toevoegen. De afgelopen jaren is duidelijk geworden dat het allemaal niet vanzelf gaat, en dat de 
overheid onmogelijk kan opdraaien voor alle zaken die er spelen. We willen als Nederlanders alle 
vrijheid die je kunt bedenken - tot zelfs de vrijheid tot het beledigen van iemand anders (waarom zou 
je dat trouwens willen??) - maar tegelijkertijd moet de overheid als een suikeroom gereed staan om 
ons te vrijwaren van alle mogelijke ellende en financiële zorgen. Twee handen ophouden om te 
ontvangen en tegelijkertijd schoppen tegen de benen van de gever, dat is althans het beeld dat wij 
erbij krijgen.  
 
De belediging en fysieke bedreiging van onze politie-, brandweer- en ambulancemensen heeft een 
grens bereikt. De rellen bij het feest in Hoek van Holland en de idiote maatregelen die tegenwoordig 
nodig zijn om feesten te beveiligen zijn voorbeelden daarvan. De doorgeslagen regeldruk ook richting 
agenten maakt hun het werken onmogelijk. Als ChristenUnie pleiten we voor een nuchtere harde 
aanpak bij schelden, beledigen, spuwen, slaan en schoppen van agenten; we koppelen dat graag aan 
meer ruimte voor ‘blauw op straat’ om steviger op te treden. Niet meer dat benauwde en benepen 
optreden. Het is van de gekke dat sommigen tegenwoordig vinden dat ‘blauw op straat’ agressie 
oproept, dat de aanwezigheid van de ME bij feesten de oorzaak van geweld is. Het is de omgekeerde 
wereld! We stellen voor om als college en raad op korte termijn met de politie in overleg te gaan, om 
na te gaan waar we samen nu al meer kunnen doen op het vlak van ‘omgaan met elkaar’. Tegelijk 
kunnen we dan bezien hoe we samen optrekken om ‘Den Haag’ ervan te overtuigen dat bezuinigingen 
op de politie niet kunnen. 1. De vraag is of het college iets ziet in een dergelijk (breed) overleg, 
Graag een reactie.  
   
1. Programma Werk en Economie  
De regisseur werk is wat ons betreft van groot belang als schakel tussen het bedrijfsleven in 
Ridderkerk en de inwoners die werk zoeken. Veel werknemers vinden zelf werk en veel werkgevers 
vinden zelf de goede werknemers. Maar soms matcht het niet; dan hebben bedrijven onvervulbare 
vacatures en tegelijkertijd staan mensen aan de kant omdat ze niet voldoen aan de criteria van de 
werkgever. In dit deel van de arbeidsmarkt kan nog veel gebeuren door middel van bijscholing, 
training en begeleiding; wij denken hierbij onder andere aan (enigszins) beschermde werkplekken 
voor mensen die met enige begeleiding wel aan de slag kunnen. 
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Jongeren die van school komen zonder goede startkwalificatie: een ‘valse start’, een grote zorg. We 
moeten met elkaar proberen om dat te voorkomen. Jongeren moeten op school zitten of aan het werk 
zijn. Daarop moet volop worden ingezet. 
De Wet investeren in jongeren (WIJ) is een goed instrument om jongeren naar werk te brengen, 
eventueel middels scholing. Jongeren met een handicap zijn hierin nog een specifieke groep. Onze 
fractie is van mening dat alles uit de kast moet worden gehaald om de talenten van iedereen, zeker 
ook van (jong)gehandicapten, te benutten. Er zit zo veel bij en in mensen. We zijn het als samenleving 
verplicht om actie te ondernemen. We vinden dat de regisseur werk ook moet nagaat of bedrijven 
mogelijkheden hebben om met eenvoudige aanpassingen één of meerdere gehandicapten in dienst te 
nemen. Ook pleiten we ervoor om via projecten werkplaatsen te realiseren waar jonggehandicapten 
zinvol aan de slag kunnen. (Denk bijvoorbeeld aan een buurtsuper in Rijsoord met daarbinnen een 
leerwerkplaats voor jongeren met afstand tot de arbeidsmarkt.) 2. Graag een reactie van het college.  
 
2. Programma Veiligheid 
De burger is mede verantwoordelijk voor zijn veiligheid en die van de samenleving in breder verband. 
Burgernet is een instrument waardoor burgers worden betrokken bij de opsporing van daders bij 
misdrijven. We hopen dat dit nu van de grond komt. Er wordt gesproken over de invoering van SMS–
alert. Het is onduidelijk waar het nu precies om gaat. Immers: SMS-alert is tot nu toe bekend als sms-
bericht in situaties dat kinderen zijn verdwenen, mogelijk zijn ontvoerd. Burgernet gaat verder: als de 
politie het in verdachte situaties zinvol acht, worden buurtbewoners via een SMS-bericht opgeroepen 
hun ogen open te houden, en bijvoorbeeld uit te kijken naar een verdacht persoon. 3. Kan het college 
aangeven hoe een en ander precies in elkaar steekt, en wat is de huidige stand van zaken? 
 
In de Buurtpreventie van Bolnes en Drievliet/´t Zand zien we de eigen verantwoordelijkheid van de 
inwoners op een uitstekende manier vorm krijgen. Veel vrijwilligers zijn in touw om een oogje in het 
zeil te houden en de buurt op deze manier leefbaar te houden. We blijven pleiten voor maatwerk per 
wijk. In combinatie met Burgernet ontstaat een prima netwerk dat de objectieve en subjectieve 
veiligheid in Ridderkerk ten goede komt. We stellen voor om buurtpreventie en burgernet waar 
mogelijk aan elkaar te knopen, opdat het één het ander kan versterken. 4. Kan deze suggestie 
volgens het college vrucht dragen? 
 
Schijnbaar vinden we het moeilijk om elkaar aan te spreken op ongewenst gedrag. We zijn bang om 
klappen op te lopen. Dat heeft ook te maken met onze twijfel of we door de medegebruikers van de 
openbare ruimte wel gesteund worden áls we ongewenst gedrag aan de orde stellen. Hoe vaak 
twijfelen we niet of we ergens iets van zullen zeggen? Het zou goed zijn als we daarvoor een modus 
kunnen vinden. 5. Ziet het college hierin een rol voor zich zelf weggelegd? Om een twijfelende 
gemeenschap ´gereedschap´ mee te geven om meer en beter op elkaars negatieve gedrag te 
reageren? 
 
De terugloop van vrijwilligers bij de brandweer en de bezuinigingen bij de politie baren ons zorgen. De 
ChristenUnie heeft daarover in 2009 meerdere keren gesproken. Het blijft nodig om, in overleg, te 
komen tot verbetervoorstellen. Wat de bezuinigingen op de politie betreft moeten we ‘Den Haag’ 
overtuigen van de ongewenstheid van de plannen. We zijn blij met de inspanningen die de 
portefeuillehouder tot nu toe heeft gepleegd op dit terrein! 
 
In 2009 moet sprake zijn van een landelijk dekkend netwerk van veiligheidshuizen. Gelukkig heeft 
iedere dag 24 uur en we hebben nog ongeveer 60 dagen dit jaar, het zou dus moeten kunnen lukken. 
(Voor de kritische lezer: 25 oktober 2009 had 1 uur minder. Echter: dat uur was reeds op 29 maart 
2009 vooruit opgenomen. Per saldo en gemiddeld is daarmee sprake van 24 uur per dag over een 
jaar gemeten.) 6. Onze vraag bij de veiligheidshuizen is wat de stand van zaken is. Wordt 
Ridderkerk aangesloten bij een veiligheidshuis elders of moeten we hierin zelf gaan voorzien? 
Graag van het college een reactie met het oog op de stand van zaken. 
 
3. Programma Bestuur en Participatie 
In de afgelopen maanden is een bestuurskrachtmeting gehouden in Ridderkerk en een aantal 
omliggende gemeenten. Het is goed om naar jezelf te kijken en na te denken over wat beter kan. 
Ridderkerk heeft dat aangedurfd. Zo kennen we dit college ook. Durven en doen. Dat is in de 
afgelopen jaren op diverse momenten gebleken. De ChristenUnie heeft daarvan meermalen met veel 
genoegen kennis kunnen nemen.  
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We kunnen vaststellen dat goede besluiten en intensieve participatietrajecten niet automatisch leiden 
tot tevreden inwoners. Het tegendeel lijkt waar. In de bestuurskrachtmeting werd de 
participatieparadox genoemd. Ridderkerk doet enorm veel op het terrein van de participatie in 
vergelijking met andere gemeenten, maar juist onze bewoners zijn hierover het minst te spreken. 
Misschien kunnen we stellen dat onvrede een ´bijproduct´ is van participatie waarmee je moet leren 
leven. Maar dat is ons te gemakkelijk.  
We willen het college vragen om samen met de inwoners – al of niet georganiseerd – in gesprek te 
gaan om met elkaar erachter te komen waar verbeteringen mogelijk zijn. Hierbij dienen alle partijen 
ook kritisch naar zichzelf te willen kijken. We staan tenslotte samen voor Ridderkerk en ieder voor zich 
wil er ook het beste van maken. 7. Graag een reactie van het college op onze vraag.  
 
Met voorgaande tekst lijkt het allemaal kommer en kwel. We willen het college echter complimenteren 
met haar onvermoeibare inzet rond participatie. Ga daarmee vooral door! We hebben heel mooie 
voorbeelden van participatietrajecten gezien in de voorbije maanden. De aanpassing van de WMO-
verordening bijvoorbeeld is uitstekend verlopen; ook de bijeenkomsten rond de Structuurvisie kunnen 
worden gekenschetst als hoogtepunten.  
 
4. Programma Educatie 
In Ridderkerk wordt gewerkt aan de Brede School. In Slikkerveer is men al ver, hieruit zijn al veel 
activiteiten voortgekomen. We moeten wel opmerken dat de vorming van de Brede School vaak 
stroperig gaat. Wie snelheid wil in dergelijke processen, zal geregeld struikelen. Het is van belang om 
de eigenheid c.q identiteit van de scholen te koesteren, en waar mogelijk zelfs versterkt in te brengen 
aan het begin van een ontwikkeling. Uiteraard doelen we hierbij specifiek op het bijzonder onderwijs. 
De identiteit is van grote waarde en het zal in de toekomst niet met een tandje minder hoeven maar 
mogelijk moet het zelfs met een tandje meer. Onze samenleving heeft dat volgens ons nodig. Bolnes 
is nu aan het begin van de ontwikkeling van de Brede School, en er zijn al handtekeningen gezet 
onder de samenwerkingsintentie van diverse partijen. 
 
Het leren van de Nederlandse taal is van zeer groot belang. Bij in Nederland geboren kinderen moet 
daarvoor, wat ons betreft, veel aandacht zijn. Ook kinderen die pas op latere leeftijd zijn gekomen 
moeten we met elkaar klaarstaan om te zorgen dat de taal als eerste wordt aangepakt. Hoe eerder 
men de Nederlandse taal spreekt, hoe beter. Als kinderen pas met onze taal in aanraking komen op 
de peuterspeelzaal of, erger nog, op de basisschool, dan is dat een ongunstige voorwaarde voor de 
taalontwikkeling in de rest van hun leven. Zeker bij sociaal zwakkere gezinnen zal dat op allerlei 
manieren doorwerken. We moeten dat niet laten gebeuren.  8. De ChristenUnie is benieuwd 
wanneer de visie op het peuterspeelzaalwerk en de kinderopvang gereed zal zijn.  
 
Ook voor nieuwkomers is de Nederlandse taal de poort naar contacten, voorzieningen en werk. De 
taalcursus die er nu is voor nieuwkomers, blijkt dermate moeilijk dat het zelfs voor goed opgeleide 
autochtonen moeilijk is om een voldoende te halen. Dat kan toch niet de bedoeling zijn.  
9.Onze vraag is of dit bekend is bij het college en of actie wordt ondernomen om hierin 
verandering te brengen.  
 
De bibliotheek is bezig met een fusie, met de bedoeling om klaar te zijn voor de toekomst. Het 
bibliotheekwerk is van groot belang voor de ontwikkeling van het lezen in Ridderkerk, ook door de 
medewerking aan allerlei projecten. De gemeente Ridderkerk heeft als extra randvoorwaarde gesteld 
dat efficiencywinst te zijner tijd wordt ingezet ter verlaging van de gemeentelijke bijdrage. 10. Moeten 
wij de voorgestelde bezuiniging zo lezen? Is het een voorschot op de efficiencywinst of een 
´winstneming´ op al gerealiseerde winst? Graag een reactie van het college. 
 
5. Programma Wonen en Leefomgeving 
De Structuurvisie is in juni 2009 vastgesteld door de raad. Er ligt nu een voldragen stuk dat ons in de 
komende jaren kan dienen om verantwoorde keuzes te maken. Ik noem met nadruk “verantwoorde” 
keuzes: het gaat bij het maken van keuzes namelijk niet altijd om het grote getal, maar vooral ook om 
visie en inzicht. Wat is goed voor Ridderkerk, nu en in de toekomst? Daar gaat het om. Ridderkerk op 
weg naar de toekomst. Zelfbewust en zelfstandig. Een prettige gemeente om te wonen, te werken en 
te recreëren.  
 
De meerderheid van de raad stemde voor de Structuurvisie. Soms is moed nodig om keuzes te 
maken. Er is ook visie voor nodig! ‘Alles laten zoals het is’ lijkt gemakkelijker en is politiek gezien op 
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de korte termijn wellicht winstgevend, maar de rekening wordt dan toch in de komende decennia 
gepresenteerd: niet aan de partij, maar aan onze gemeente! 
 
De fiets krijgt voorrang in Ridderkerk en het openbaar vervoer wordt verbeterd. Momenteel wordt druk 
gewerkt aan de voorbereiding van de aanleg van de TramPlus. Met allerlei instanties, 
belangengroepen en bewoners wordt overleg gepleegd over de inpassing in de omgeving. Het is goed 
om mee te maken dat velen tijd en energie steken in een ontwikkeling die op z´n minst ingrijpend mag 
worden genoemd. Ridderkerk was in de afgelopen jaren in de ban van de discussie over de aanleg 
van de TramPlus. Uiteindelijk liggen er heldere raadsbesluiten en is de aanleg van de TramPlus een 
kwestie van tijd geworden. 
 
We vragen de wethouder om de stand van zaken expliciet te benoemen in de raad van 5 november. 
De raad heeft besluiten genomen die ertoe leiden dat de lijn wordt aangelegd tot aan P&R Oudelande. 
Verder heeft de raad onlangs het besluit genomen om verkeerskundig onderzoek te doen waarmee 
wordt ingezoomd op het tracé waarover een besluit is genomen. Dit laatste is o.a. bedoeld om de 
veiligheid zo groot mogelijk te laten zijn. Hiermee is de rol van en de besluitvorming door de raad zeer 
helder en niet voor tweeërlei uitleg vatbaar. 11. De vraag is wat de stand van zaken is bij de 
Stadsregio.  

1. De Stadsregio is verantwoordelijk voor de aanleg en heeft het besluit van de Ridderkerkse 
raad als besluit herkend en erkend en is op basis daarvan werkzaamheden gestart die leiden 
tot realisatie in 2012 of 2013.  

2. Is voor verdere uitwerking nog meer besluitvorming nodig bij de Stadregio, de Provincie of de 
landelijke overheid? Of is alle besluitvorming afgerond?  

3. De volgende stappen die op onze weg komen betreffen de aanpassingen van 
bestemmingsplannen. Hoe gaat dat in zijn werk? Krijgen we als raad één voorstel tot wijziging 
van de bestemmingsplannen of gaan we steeds over kleinere gedeelten besluiten? 

4. Kan de wethouder precies aangeven hoe dat proces eruit ziet, tot en met volledige realisatie 
van het complete tracé? 
 

Verder vragen we het college meer werk te maken van de communicatie over dit besluit van de raad. 
De Ridderkerkers moeten weten dat er een helder besluit ligt. Die communicatie moet zodanig van 
kwaliteit zijn dat zij de desinformatie die de ronde doet gemakkelijk kan pareren. 12. Graag willen we 
van het college de toezegging dat er in de komende weken heldere communicatie plaatsvindt 
over de aanleg van de TramPlus. Inwoners moeten weten wat ze kunnen verwachten.  
Overigens bedoelen we hiermee niet dat de communicatie tot nu toe niet goed is geweest. Ons punt is 
dat bij zo´n majeur besluit en ingrijpende operatie geen misverstand mag bestaan over wat is besloten 
en wat er in de komende tijd gaat gebeuren. 
 
Nieuw Reijerwaard is dit jaar veel besproken. Recent weigerde het college de handtekening te zetten 
onder het bestuursakkoord. Wij staan achter die weigering. Ridderkerk moet nu op haar strepen 
blijven staan. Herontwikkeling is prima en nodig, maar binnen de randvoorwaarden die we hierover – 
in het bekende amendement van eind 2008 – hebben bepaald. Wel benadrukken we het zeer te 
betreuren dat met name bestuurlijke discussies hebben geleid tot een zeer vervelende situatie voor de 
tuinders die hun gronden hebben aangeboden. 13. We hebben nog enkele vragen aan de 
wethouder over Nieuw Reijerwaard. 

13.a  Kan de wethouder aangeven wat we nog voor de tuinders kunnen doen?  
13.b  Als de wethouder dat nu niet kan aangeven, wanneer kan hij dat dan wel? 
13.c  Heeft de wethouder al een reactie van de minister of de provincie over de recente brief van    
het Ridderkerkse college? Is het intussen zeker dat Ridderkerk de miljoenen euro’s voor 
bijvoorbeeld de groene inpassing definitief kwijt is? 

 
De gemeente is al langere tijd bezig om gronden te verwerven in de Crezeepolder. Maar de 
vorderingen in met name de onderhandelingen verlopen voor betrokkenen ronduit teleurstellend. 
Volgens een eigenaar is lange tijd niets gebeurd en werd vervolgens een voorstel gedaan dat – 
volgens eigen zeggen – inhoudelijk minder is dan voorgaande voorstellen. Onze vraag is of nu wel of 
niet respectvol wordt onderhandeld met deze mensen. Is het een tactiek van onderhandelaars om 
mensen af te matten om zodoende het onderste uit de kan te halen? Dat zou wat ons betreft een 
onnodige en ongewenste aanpak zijn. We hoeven als gemeente het geld niet over de balk te smijten, 
maar we moeten ook niet het onderste uit de kan willen hebben waarbij de onderliggende partij in feite 
het lid op de neus krijgt. 14. We vragen de wethouder naar de stand van zaken met betrekking tot 
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de aankoop van de gronden en met name ook rond de sociale aspecten van de 
onderhandelingen. 
 
Kinderen moeten veilig en goed kunnen spelen in de directe woonomgeving. Ridderkerk is prima 
bezig met de realisering van allerlei voorzieningen dienaangaande. De heilige koe in onze straten 
maakt dat én door het rijden ermee én door het parkeren ervan onveilige situaties voorkomen. Om het 
spelen veiliger te maken kan gebruik worden gemaakt van een mobiele waarschuwing: objecten die in 
kinderrijke straten op de stoep gezet kunnen worden en waarmee we verkeersdeelnemers 
waarschuwen dat op die plekken kinderen spelen. Denkbaar is dat de gemeente deze objecten 
aanschaft en aan wijkteams ter beschikking stelt. In de straat of voor een aantal straten zoeken we 
dan een beheerder die deze objecten indien nodig op straat zet en weer binnenhaalt. De gemeente 
Barendrecht werkt hiermee en het schijnt goed te werken. 15. Wil het college nagaan of dit in 
Ridderkerk is te realiseren? 
 
De rivieroevers maken deel uit van Ridderkerk. We hebben als ChristenUnie indertijd een motie over 
het gebruik van de rivieroevers ingediend en deze is aangenomen. De wethouder zegt dat de 
Ridderkerker de rivier al op veel meer plekken kan zien dan vroeger. Dat is waar. Vroeger was de dijk 
het woon-werkgebied van Ridderkerk. Dat is voorbij. Maar we willen meer dan alleen de rivier zien op 
afstanden van 20 meter of meer. Wandelen, fietsen en recreëren direct aan de waterkant moet ruimer 
mogelijk worden. 
 
De nieuwbouw in Oostendam is wat ons betreft ter heroverweging. Wie zit er momenteel nog te 
wachten op de ontwikkeling van dit stukje Ridderkerk? De uitgifte van grond in andere projecten 
verloopt inmiddels moeizaam en de duurdere huizen worden moeizaam verkocht. De plannen voor 
ontsluiting van de nieuwbouwwijk in Oostendam lijken niet al te best voor de woningen en de dijk zelf. 
De twee ontsluitingswegen komen beide uit op de Pruimendijk. Daarnaast speelt de mogelijke 
afsluiting van de Oostmolendijk voor het verkeer. Als fractie van de ChristenUnie hebben we onze 
sterke twijfels of nieuwbouw nog wel nodig is. Wij beginnen meer te voelen voor heroverweging van 
de nieuwbouw en dit gebied open te houden met dezelfde functie als het nu heeft. 16. Graag een 
reactie van het college op deze zienswijze. 
 
Een buurt wordt of blijft leefbaar onder meer door goede voorzieningen. Dat wordt onderschreven in 
de Structuurvisie. Buurtwinkels horen daarbij. We verzoeken het college om de realisatie van een 
buurtwinkel in Slikkerveer Zuid-Oost op de agenda van het overleg met Woonvisie te houden. We 
komen in een cruciale fase van het (bouw)proces. Nu moet het gebeuren. We hebben begrepen dat er 
ontwikkelingen zijn; zo worden op de hoek Nassaustraat / Prinses Margrietstraat plannen voorbereid 
voor een gezondheidscentrum. Daar zijn we heel content mee. Nu nog de rest van de op te leveren 
winkelpanden. 17. Kan het college ons de laatste stand van zaken dienaangaande melden? 
 
De buurtsuper in Rijsoord kan op deze plek natuurlijk niet onvermeld blijven. Als ChristenUnie willen 
we ons niet zo maar neerleggen bij het verdwijnen van noodzakelijke voorzieningen in de buurten. We 
vinden dat we met elkaar moeite moeten doen om ervoor te zorgen dat er iets voor terug komt. Wij 
zullen ons niet alleen in déze raadsperiode, maar ook in de vólgende periode blijven inzetten voor een 
leefbaar Rijsoord. Wat ons betreft met een buurtsuper waar Ridderkerkers met een beperking aan de 
slag zijn. 
 
Wat betreft het milieu zijn in de Structuurvisie al goede keuzes gemaakt. Dat betreft niet in het minst 
de nadruk op het gebruik van de fiets en het openbaar vervoer. In het licht van de bijdragen bij de 
Commissie Samen Wonen van 28 oktober wordt het ook tijd voor aanvullend beleid, misschien zelfs 
voor een andere manier van denken. Onze insteek is om een en ander nog deze raadsperiode 
concreet te maken. 
 
6. Programma Welzijn 
Vrijwilligers vormen het cement van de samenleving. Cement houdt de boel bij elkaar. Tegelijkertijd 
moet ook het fundament sterk zijn, omdat anders de muur in zijn geheel wegspoelt. We hebben alle 
mensen nodig in de toekomst. Een steeds kléiner wordende groep mensen moet zorgen voor een 
gróter wordende groep mensen. Het gaat om inzet van mensen en betaalbaarheid. In dat licht staat 
ook de huidige discussie rond het optrekken van de AOW-leeftijd. Er moet goed nagedacht worden 
over de breedte van dit onderwerp. Als we iedereen aan betaald werk willen hebben, dan blijft er 
minder tijd over voor vrijwilligerswerk. Wij hebben op dit moment niet het antwoord op het probleem, 
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maar willen er wel de vinger bij leggen. We kunnen ieder uur maar éénmaal inzetten. Maar in ieder 
geval moeten we vrijwilligers koesteren en faciliteren.  
 
Vorig jaar heeft de ChristenUnie – mede namens CDA en PvdA – bij de algemene beschouwingen 
een “actieplan vrijwilligers” (met de titel “Uit vrije wil”) overhandigd aan wethouder Zwiers. Onze vraag 
aan zijn opvolger, wethouder Blesgraaf, is of hij het actieplan in goede orde heeft ontvangen en of hij 
kan aangeven wat de resultaten zijn van een jaar wethouderschap in relatie tot de versterking en de 
facilitering van vrijwilligers(werk). 
 
Op 29 oktober werden we als fractie van de ChristenUnie weer blij verrast door alle vrijwilligers die 
zich presenteerden in de hal van het gemeentehuis. Wat een enthousiasme en wat een inzet! Er 
gebeurt veel, met veel passie, terwijl het niet altijd eenvoudig is om een groep draaiende te houden. 
Er móet namelijk ook veel, met name van hogerhand. Veel mensen worden daar moe van: het 
vrijwilligerswerk als zodanig vinden ze leuk, maar alle bijkomende zaken halen mensen af van hun 
kerntaak. We vragen het college om – voor zover dat nog niet gebeurt – de Ridderkerkse regels nog 
eens tegen het licht te houden om na te gaan of een deel van de regels misschien overbodig is. Ook 
landelijk zou wat meer nuchterheid moeten bestaan bij het regelen van zaken. Willen we in de 
toekomst vrijwilligers overhouden dan moeten wij het met elkaar zo eenvoudig mogelijk willen regelen. 
18.Graag vernemen we van het college hoe het aankijkt tegen de regeldruk en hoe hieraan in 
Ridderkerk momenteel wordt gewerkt. 
  
We willen het voorzieningenniveau in Ridderkerk op een uitstekend peil brengen. In de afgelopen 
jaren is er veel gedaan. We denken aan de buurtsportlocaties, de jongerenontmoetingsplaatsen en de 
bouw van het openluchtzwembad. De ChristenUnie heeft zich steeds ingezet voor goede 
voorzieningen, opdat er voor elk wat wils is op sportief c.q. recreatief gebied. Meer bewegen en 
gevarieerd eten en drinken is nodig om de gemiddelde mens gezond te houden. Ieder mens is zelf 
verantwoordelijk voor wat hij of zij doet.  
 
7. Programma Zorg 
De WMO is twee jaar geleden ingevoerd. De focus heeft hierbij veelal gelegen op de huishoudelijke 
hulp. Onlangs nog is de WMO-verordening vastgesteld door de raad. De WMO kent 9 prestatievelden 
en aan al deze onderdelen wordt gewerkt. 19. Kan het college aangeven wat nu bij de WMO in 
2010 (en verder) prioriteit heeft? Zijn er onderwerpen die ‘niet lopen’?  
 
Het Centrum voor Jeugd en Gezin is begin 2009 in Ridderkerk geopend. Het is ook landelijk nog 
zoeken naar de definitieve invulling van de centra. Het eindplaatje is flexibel, zo geeft het collega aan 
in de beantwoording van onze schriftelijke vraag. Ook de vraag of een deel van de jeugdzorg naar de 
centra moet worden overgeheveld is van belang bij de ontwikkeling, dat begrijpen wij. Aan de andere 
kant is wel de vraag hoe bekend het bij de Ridderkerkers is waarvoor men naar het CJG kan. Wij 
hebben daar wel vraagtekens bij. 20. Kan het college aangeven wat de stand van zaken is rond de 
bekendheid van het CJG?  
 
Jongeren drinken veel alcohol. Men begint er jong mee en er wordt meer en meer ingenomen. Het is 
slecht voor het individu en voor de samenleving. Jongeren die alcohol drinken hebben meer kans op 
schade bij de ontwikkeling van de hersenen. De samenleving loopt schade op door vernielingen en 
geweld. De ChristenUnie wil graag dat Ridderkerk gaat meedoen aan het experiment om de leeftijd 
voor alcoholverkoop omhoog te brengen, namelijk van 16 naar 18 jaar. We kunnen als gemeente een 
aanvraag doen. Bij het experiment horen bevoegdheden om dit af te dwingen. 21. We vragen het 
college ons verzoek over te nemen om de aanvraag te doen en om tegelijkertijd bij de 
omliggende gemeenten na te gaan of samenwerking op dit gebied mogelijk is. Graag reactie 
  
8. Financiën en dekkingsplan 
De financiële situatie van de gemeente is in rap tempo zorgelijk geworden. Uiteraard heeft dit alles te 
maken met de kredietcrisis, die ook inwoners van Ridderkerk treft. In het voorstel van het college is de 
begroting 2010 met moeite sluitend gemaakt; in latere jaren komt Ridderkerk ‘fors in de min’ terecht. 
Dan lijkt het ons niet de juiste weg om te kiezen voor lastenverlaging c.q. het gelijk houden van lasten. 
Er zijn in Ridderkerk nog veel schouders die sterk genoeg zijn om de dienstverlening van de 
gemeente op peil te houden.  
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Bezuinigingen die onze vrijwilligers rechtstreeks raken gaan we niet in mee. Nieuw beleid die de 
zwakkeren in Ridderkerk en de vrijwilligers steunen, kan op onze steun rekenen. 
 
 
Tot slot 
De fractie van de ChristenUnie heeft met genoegen ook het afgelopen jaar weer een bijdrage geleverd 
aan het bestuur van ons mooie dorp Ridderkerk. We wensen de Burgemeester en de Wethouders, de 
collega raadsleden en alle ambtenaren en alle vrijwilligers in Ridderkerk van harte Gods zegen toe bij 
het werk dat ons te doen staat.  
 
 
 
 
 
November 2009, fractie ChristenUnie Ridderkerk 
 
 
 
 
 
 
 
Vragen en verzoek om reactie van de fractie ChristenUnie aan het college: 
 
1. Ziet het college iets in een (breed) overleg met de politie om het met elkaar anders te gaan doen?,  
2. De rol van de regisseur werk kan nog breder worden. Ziet het college daar iets in? 
3. Kan het college aangeven hoe het zit met SMS-alert en Burgernet? En wat is de huidige stand van 
zaken? 
4. Kan de suggestie om Burgernet en Buurtpreventie aan elkaar te knopen volgens het college vrucht 
dragen? 
5. Ziet het college hierin een rol voor zich zelf weggelegd? Om een twijfelende gemeenschap 
´gereedschap´ mee te geven om meer en beter op elkaars negatieve gedrag te reageren? 
6. Onze vraag bij de veiligheidshuizen is wat de stand van zaken is. Wordt Ridderkerk aangesloten bij 
een veiligheidshuis elders of moeten we hierin zelf gaan voorzien? Graag van het college een reactie 
met het oog op de stand van zaken. 
7. Graag een reactie van het college op onze vraag om met de wijkoverleggen en de beleidsplatforms 
in conclaaf te gaan om de participatieparadox onder de loep te nemen. 
8. De ChristenUnie is benieuwd wanneer de visie op het peuterspeelzaalwerk en de kinderopvang 
gereed zal zijn. Graag een heldere reactie van het college. 
9.Onze vraag is of het  bekend is bij het college dat de taalcursus zo moeilijk is en of er actie wordt 
ondernomen om hierin verandering te brengen.  
10. Moeten wij de voorgestelde bezuiniging op de bibliotheek zien als een voorschot op de 
efficiencywinst of een ´winstneming´ op al gerealiseerde winst?  
11. De vraag is wat de stand van zaken is bij de Stadsregio met het oog op de aanleg van de tram. 

11.a  De Stadsregio is verantwoordelijk voor de aanleg en heeft het besluit van de Ridderkerkse 
raad als besluit herkend en erkend en is op basis daarvan werkzaamheden gestart die leiden tot 
realisatie in 2012 of 2013.  
11.b  Is voor verdere uitwerking nog meer besluitvorming nodig bij de Stadregio, de Provincie of 
de landelijke overheid? Of is alle besluitvorming afgerond?  
11.c  De volgende stappen die op onze weg komen betreffen de aanpassingen van 
bestemmingsplannen. Hoe gaat dat in zijn werk? Krijgen we als raad één voorstel tot wijziging van 
de bestemmingsplannen of gaan we steeds over kleinere gedeelten besluiten? 
11.d  Kan de wethouder precies aangeven hoe dat proces eruit ziet, inclusief tijdpad tot en met 
volledige realisatie van het tracé tot aan P&R Oudelande? 

12. Graag willen we van het college de toezegging dat er in de komende weken heldere communicatie 
plaatsvindt over de aanleg van de TramPlus. 
13. We hebben nog enkele vragen aan de wethouder over Nieuw Reijerwaard. 

13.a  Kan de wethouder aangeven wat we nog voor de tuinders kunnen doen?  
13.b  Als de wethouder dat nu niet kan aangeven, wanneer kan hij dat dan wel? 
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13.c  Heeft de wethouder al een reactie van de minister of de provincie over de recente brief van    
het Ridderkerkse college? Is het intussen zeker dat Ridderkerk de miljoenen euro’s voor 
bijvoorbeeld de groene inpassing definitief kwijt is? 

14. We vragen de wethouder naar de stand van zaken met betrekking tot de aankoop van de gronden 
in de Crezeepolder en met name ook rond de sociale aspecten van de onderhandelingen. 
15. Wil het college nagaan of in Ridderkerk ook met de mobiele waarschuwingssystemen kan worden 
gewerkt zoals dat ook in Barendrecht het geval is? 
16. Graag een reactie van het college op ons voorstel om de nieuwbouw in Oostendam te 
heroverwegen. 
17. Kan het college ons de laatste stand van zaken melden met betrekking tot de invulling van de 
buurtwinkels in Slikkerveer Zuidoost? 
18.Graag vernemen we van het college hoe het aankijkt tegen de regeldruk rond vrijwilligers(werk) en 
hoe hieraan in Ridderkerk momenteel wordt gewerkt om die druk te verminderen. 
19. Kan het college aangeven wat nu bij de WMO in 2010 (en verder) prioriteit heeft? Zijn er 
onderwerpen die ‘niet lopen’?  
20. Kan het college aangeven wat de stand van zaken is rond de bekendheid van het CJG?  
21. We vragen het college ons verzoek over te nemen om de aanvraag te doen om de verkoopleeftijd 
voor alcohol van 16 naar 18 jaar te verhogen en om tegelijkertijd bij de omliggende gemeenten na te 
gaan of samenwerking op dit gebied mogelijk is.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 


